
Protokół Nr XXI/04 
z XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie 
odbytej w dniu 26 maja 2004 roku  

w sali sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Koronowie ul. Farna 24 
 
 

W sesji na 21 radnych udział wzięło 21 radnych, czyli quorum wymagane 
w § 36 Statutu Gminy Koronowo. 
 

Sesję otworzył i przewodniczył jej obradom Radny Grzegorz Myk 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Koronowie. 
 

Protokolant sesji Adela Rojek. 
 

W sesji udział wzięli również: 
 
1. Zygmunt Michalak    Burmistrz Koronowa 
2. Andrzej Kołodziejczyk   Z-ca Burmistrza Koronowa 
3. Sławomir Marszelski   Z-ca Burmistrza Koronowa 
4. Aleksandra Szyszka   Skarbnik Gminy 
5. Teresa Polus     Sekretarz Gminy 
6. Maria Musiał     Kierownik Wydziału IPR UM 
7. Barbara Piłat     Kierownik Wydziału RGG UM 
8. Teresa Karwecka    Kierownik MGOPS  
9. Ryszard Chrzanowski   Dyrektor ZGKiM w Koronowie 
10. Dariusz Grabas   Radca Prawny UM 
 
Porządek obrad XXI sesji: 
 
1. Otwarcie obrad XXI sesji.  
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie porządku obrad XXI sesji. 
4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie 
międzysesyjnym. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych 
interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 

7. Składanie interpelacji. 
8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
9. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Koronowo 
2003 – 2004. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutów Osiedli. 
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11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr XVIII/200/04 
Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 
2004 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 
trybu ich pobierania. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków przyznawania, 
zasad odpłatności oraz trybu ich pobierania za usługi opiekuńcze 
świadczone w formie dziennego pobytu (ośrodku wsparcia) w Domu 
Pomocy Społecznej „Spokojna Przystań” w Koronowie. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez 
Gminę Koronowo nieruchomości położonych na terenie Gminy Koronowo. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości 
położonych na terenie miasta Koronowa. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu nieruchomości na 
terenie Gminy Koronowa. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeniesienia własności 
gruntów Gminy Koronowo 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwał Rady 
Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 

20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
21. Wizytacja inwestycji zrealizowanych w roku 2003 oraz planowanych do 
wykonania w 2004 roku. 

22. Zakończenie obrad XXI sesji. 
 

Ad. 1. Otwarcie obrad XXI sesji. 
 
Obrady XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie otworzył Przewodniczący 
Rady Grzegorz Myk, który powitał wszystkich Radnych, przybyłych gości, 
Burmistrza Koronowa, Zastępców Burmistrza Koronowa, Skarbnika Gminy i 
Sekretarza Gminy. 
 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził quorum, a tym 
samym prawomocność obrad XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. W sesji 
uczestniczyło 21 radnych. 
  
Listę obecności Radnych dołączono do protokołu z sesji. 
 



 3 

Ad. 3. Przyjęcie porządku obrad XXI sesji. 
 
Porządek obrad XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie przedstawił 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk i zapytał, kto wnosi uwagi do 
zaproponowanego porządku obrad. 
  
Z-ca Burmistrza Koronowa Sławomir Marszelski wniósł o wprowadzenie do 
porządku obrad sesji dodatkowego punktu oznaczonego numerem 19a - 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny 
Bartkowskiej. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 21 głosami „za”. 
 
Z-ca Burmistrza Sławomir Marszelski wniósł o wprowadzenie drugiego 
dodatkowego punktu do porządku obrad XXI sesji – Rozpatrzenie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na posługiwanie się herbem Gminy 
Koronowo. 
Wniosek przeszedł jednogłośnie 21 głosami „za”. 
 
Radny Alfons Malinowski zapytał jaki jest termin wykonania uchwały? 
Przewodniczący rady Grzegorz Myk odpowiedział, że Komisja Rewizyjna 
winna do wykonania uchwały przystąpić niezwłocznie. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie po zmianie cały porządek 
obrad XXI sesji, który Radni przyjęli jednogłośnie 21 głosami „za”. 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Protokół z XX sesji Rady Miejskiej w Koronowie był udostępniony Radnym 
do osobistego zapoznania się na stanowisku d/s Rady Miejskiej. 
W głosowaniu Radni 19 głosami „za”, przy 2 głosach „wstrzymujących” 
przyjęli bez uwag i zmian protokół z XX sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie 
międzysesyjnym. 
 
Sprawozdanie z działalności Burmistrza Koronowa w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak. 
 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości. 
Sprawozdanie dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i 
udzielonych odpowiedziach. 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Myk przedłożył informację o interpelacjach 
złożonych przez Radnych i udzielonych odpowiedziach. 
 
Radni informację przyjęli do wiadomości. 
Informację dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 7. Składanie interpelacji. 
 
Radny Tomasz Gordon  
 
1. Dnia 14 maja 2004 r. w „Expresie Bydgoskim” ukazał się artykuł pt. 

„Bandyckie zagłębie”, co Pan Komendant na to? Czy naprawdę jest tak 
źle? Czy jest to redakcyjna nadinterpretacja danych policyjnych? 

2. Jak daleko są zaawansowane prace przygotowawcze do dalszego 
etapu odbudowy świetlicy wiejskiej w Tryszczynie? Jest koniec maja, co 
z tym tematem się dzieje? 

 
Radny Tomasz Poraziński  
 
Dlaczego pomimo pozytywnych głosowań na dwóch komisjach nie ma 
właściwej decyzji w sprawie kawiarenki letniej na koronowskim rynku i jak 
taka sytuacja odnosi się do Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Koronowo? 
 
 
Ad. 8. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Alfons Malinowski poinformował, że nie zgadza się z odpowiedzią, 
którą otrzymał od Burmistrza Koronowa na interpelację z dnia 8 kwietnia 
2004 r. w całości, w związku z tym skorzysta z art. 101 pkt 2a ustawy o 
samorządzie gminnym.  
 
1. Złożył sprzeciw w sprawie usytuowania na rynku koronowskim kawiarenki 

letniej i sprzedaży piwa w imieniu: Radnego Powiatu Bydgoskiego – 
Prezesa Gminnej Spółdzielni, mieszkańców rynku, Klubu Seniora przy 
Polskim Związku Emerytów i Rencistów, taksówkarzy i Miejsko-Gminnego 
Zarządu „Samoobrona”. 

 
2. Złożył w imieniu mieszkańców baraków 5A, 5D i 5E podziękowanie 

Dyrektorowi Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w 
Koronowie p. Chrzanowskiemu i Z-cy Dyrektora p. Kęskrawcowi za 
doprowadzenie baraków przy ul. Al. Wolności do właściwego odnowienia 
i użytkowania.  
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3. Poprosił o wyjaśnienie, „co do zmiany likwidacji kiosku „Ruch” z ul. 

Dworcowa na inne miejsce przy ul. Dworcowej 24. W tym miejscu jest 
kiosk o nazwie „Kolporter”. Co to ma znaczyć? Kto wydał taką decyzję? 
Dlaczego nie poinformowano o takiej zamianie Osiedlowego Komitetu 
Mieszkańców Nr 3 w Koronowie?” 
 

4. „Po rozpoznaniu wolnych terenów zarządzanych przez ZGKiM i 
Spółdzielnię Mieszkaniową w Koronowie przeznaczyć na teren gry w 
piłkę dla dzieci. Bo obecnie są tylko zakazy gry w piłkę, a są wolne tereny 
gdzie można wykorzystać na te cele. Ponieważ rodzice dzieci skarżą się, 
że ich dzieci nie mają gdzie się bawić i grać w piłkę. 

 
Radny Wojciech Radgowski zapytał Burmistrza Koronowa: 
  
1. „Jaki jest rezultat rozmów Pana z przedstawicielami Agencji Nieruchomości 
Kolejowej dotyczących dworców kolejowych?”. 

 
2. „Co będzie się działo z obiektami po byłej rzeźni przy ul. 
Pomianowskiego?”. 
 

3. „Kiedy planowana jest naprawa drogi gminnej w Buszkowie na kolonii?”. 
 

4. „Czy były prowadzone rozmowy z Agencją Nieruchomości Rolnej w 
sprawie naprawy drogi z Nowego Dworu do bloków mieszkalnych?”. 
 

Radna Zofia Lorenc złożyła zapytania:  
 
1. „Czy odbędzie się przetarg na renowację drogi powiatowej Wierzchucin – 
Wilcze?”. 

 
2. „Czy Zakład Energetyczny jest poinformowany o usunięcie zbytecznego 
słupa na zakręcie drogi Łąsko Wielkie – Wilcze?”. 
 
Radny Jan Najdowski zgłosił wniosek o naprawienie drogi powiatowej - 
gruntowej z Mąkowarska do Sokola Kuźnicy. 
 
Radny Dariusz Karwat zwrócił się z zapytaniem i jednocześnie z 
wnioskiem, dlaczego pomimo zapewnień ze strony Urzędu Miejskiego nic się 
nie robi w kierunku naprawy ulicy Różanej w Koronowie? Proszę o ujęcie tej 
inwestycji w wieloletnim planie inwestycyjnym zgodnie z zapewnieniami w 
stosunku do Koronowskiej Spółdzielni Mieszkaniowej. 
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Radny Maciej Makowski zapytał:  
  
1. Czy właściciele działek przy ul. Warszawskich w Pieczyskach mogą w 
odległości 2 - 4 metrów od swojego płotu ustawiać kamienie na drodze? 

 
2. Czy Samoobrona jest przeciwna zagospodarowaniu Rynku? 
To zapytanie Radny Makowski skierował do Przewodniczącego Klubu 
Radnych Samoobrony Michała Gmysa. 
 
3. Kiedy zostaną usunięte betonowe płyty na skwerze zieleni przy zbiegu 
ulic: Ogrodowej i Paderewskiego? 

 
Radny Józef Helmin zapytał czy hydranty na terenie Gminy Koronowo są 
na etapie przeglądu i konserwacji? Jeśli tak, to kiedy jest przewidziane 
zakończenie tak ważnego tematu. 
 
Radny Józef Helmin poinformował, że mieszkańcy Buszkowa zwracają się 
z prośbą do Burmistrza Koronowa o pomoc w realizacji przez Generalną 
Dyrekcję Dróg Krajowych w Bydgoszczy wydłużenia terenu zabudowanego 
poprzez przestawienie tablic w celu zapewnienia bezpieczeństwa 
mieszkańcom i użytkownikom drogi (ograniczenie prędkości). 
 
Radny Stanisław Gliszczyński złożył zapytania:  
 
1. Na jakim etapie jest inwestycja budowy ul. Powstańców Wlkp.? 
 
2. Jak wyglądają prace nad inwestycją „Budowa chodników OM 1000-Lecia 
ulic: 26 Stycznia, Brzozowa, Modrzewiowa”? 
 
Ad. 9. Informacja z realizacji Strategii Rozwoju Miasta i Gminy 
Koronowo 2003 – 2004. 
 
Informację z realizacji Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Koronowo za okres 
od m-ca kwietnia 2003 r. do m-ca kwietnia 2004 r. przedstawił Burmistrz 
Koronowa Zygmunt Michalak. 
 
Informację Radni przyjęli do wiadomości, nie wnosząc uwag. 
Informację załączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Statutów Osiedli. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński – Przewodniczący Komisji Statutowej odczytał 
projekt Statutu Osiedlowego Komitetu Samorządu Mieszkańców Nr 1 i 
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załączniki Nr 1 do poszczególnych Statutów. Poinformował, że projekty 
Statutów dla pozostałych OKSM-ów są w treści takie same, różnią się 
jedynie załącznikami Nr 1 do Statutów. Przekazał zebranym, że Komisja 
Statutowa Rady pracując nad przedstawionymi projektami uwzględniła 
wnioski zgłoszone przez Osiedlowe Komitety Samorządu Mieszkańców.  
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk otworzył dyskusję nad projektem 
uchwały. 
Brak dyskutantów. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Uchwała Nr XXI/230/04 w sprawie Statutów Osiedli podjęta została 
jednogłośnie 21 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji.  
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk ogłosił 10 minutową przerwę w 
obradach sesji. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady sesji. 
 
W sesji uczestniczy 20 radnych. Nieobecny radny Michał Gmys. 
  
Ad. 11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej Uchwałę Nr 
XVIII/200/04 Rady Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy na 2004 rok. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński zgłosił, że w załączniku Nr 2 projektu uchwały 
pozycje: 9, 11, 12, 13 i 14 mają wpisaną dwa razy literkę „b” – dotację z 
budżetu gminy, czy to jest błąd pisarski? 
 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka odpowiedziała, że jest to błąd pisarski. 
Poprosiła o wprowadzenie prawidłowego zapisu w załączniku Nr 2 projektu 
uchwały w pozycjach:  
- 9 literka „d” to kwota 10.000, 
- 11 literka „d” to kwota 30.000, 
- 12 literka „d” to kwota 35.000, 
- 13 literka „d” to kwota - 10.000, 
- 14 literka „d” to kwota - 5.000. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk - zmniejszenie wydatków inwestycyjnych na 
budowę kanalizacji sanitarnej w Mąkowarsku wynika z przetargu, czy 
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pozostawiona kwota ponad 35 tyś. zł. z budżetu gminy będzie ta kwotą do 
przyjęcia, ponieważ musi to stanowić pewien procent. 
Skarbnik Gminy Aleksandra Szyszka odpowiedziała, że to wystarczy, 
ponieważ będzie to 2,76% - kwota 35.221,42 zł., z SAPARD-u – 49,96% - 
kwota 634.891,44 zł., z Agencji Nieruchomości Rolnej – 33,72% - kwota 
430.000,00 zł i kredyt z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej – 13,92% - kwota 175.000,00 zł. Łącznie 1.275.112,86 
zł. 
 
Radny Maciej Makowski poinformował, że po raz kolejny apeluje, aby 
projekty uchwał związane z gminnymi inwestycjami były wcześniej 
omawiane i analizowane na komisjach Rady. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk odpowiedział, ze na pewno Burmistrz 
Koronowa w przedstawionym projekcie uchwały ujął inwestycje te 
najbardziej istotne i niezbędne. 
 
Głosowano 20 radnych. Nadal nieobecny Radny Michał Gmys. 
Uchwała Nr XXI/231/04 zmieniająca Uchwałę Nr XVIII/200/04 Rady 
Miejskiej w Koronowie w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2004 
rok podjęta została 17 głosami „za”, przy 3 głosach wstrzymujących. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 
usługi opiekuńcze oraz trybu ich pobierania. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi i zapytania do 
projektu uchwały. 
 
Radny Alfons Malinowski zapytał, czy Kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej podejmując decyzję przyznającą usługi opiekuńcze, w 
której określa zakres usług, ilość godzin, miejsce ich wykonywania oraz 
pobieranie opłat za usługi konsultuje to z osobami przeprowadzającymi 
wywiad środowiskowy? 
 
Kierownik MGOPS Teresa Karwecka odpowiedziała, że każda forma 
pomocy udzielanej przez MGOPS jest na podstawie decyzji 
administracyjnej. Po zgłoszeniu o jej udzielenie, pracownik socjalny udaje 
się do mieszkania danej osoby, przeprowadza wywiad środowiskowy, zbiera 
dodatkowo niezbędne dokumenty i na ich podstawie wydawana jest po 
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konsultacji z pracownikiem socjalnym decyzja o udzieleniu bądź odmowie 
udzielenia pomocy. 
 
Radny Tadeusz Klonowski zapytał jak ustala się kwotowo ten najniższy 
punkt. 
 
P. Teresa Karwecka odpowiedziała, że podstawą jest zapis zawarty w 
ustawie z dnia 12 mara 2004 r. o pomocy społecznej.  
 
Radny Wojciech Radgowski – Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Pomocy Społecznej poinformował, że Komisja pozytywnie 
zaopiniowała ten projekt uchwały. 
 
Głosowało 20 radnych. Nieobecny Radny Michał Gmys. 
Uchwała Nr XXI/232/04 w sprawie warunków przyznawania i 
odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze 
oraz trybu ich pobierania podjęta została jednogłośnie 20 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie warunków 
przyznawania, zasad odpłatności oraz trybu ich pobierania za usługi 
opiekuńcze świadczone w formie dziennego pobytu (ośrodku wsparcia) 
w Domu Pomocy Społecznej „Spokojna Przystań” w Koronowie. 
 
Obecnych 21 radnych. Wrócił Radny Michał Gmys. 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
 
Radny Wojciech Radgowski – Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Pomocy Społecznej poinformował, że Komisja jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/233/04 w sprawie warunków przyznawania, zasad 
odpłatności oraz trybu ich pobierania za usługi opiekuńcze świadczone 
w formie dziennego pobytu (ośrodku wsparcia) w Domu Pomocy 
Społecznej „Spokojna Przystań” w Koronowie podjęta została 
jednogłośnie 21 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
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Ad. 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 
przejęcia przez Gminę Koronowo nieruchomości położonych na terenie 
Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/234/04 w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę 
Koronowo nieruchomości położonych na terenie Gminy Koronowo 
podjęta została jednogłośnie 21 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zamiany 
nieruchomości położonych na terenie miasta Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi zapytania czy uwagi 
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/235/04 w sprawie zamiany nieruchomości położonych 
na terenie miasta Koronowa podjęta została jednogłośnie 21 głosami 
„za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sprzedaży 
nieruchomości stanowiących własność Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi zapytania czy uwagi 
do projektu uchwały. 
 
Radny Kazimierz Szewczyk zapytał, które działki będą sprzedane w drodze 
przetargu, a które w formie bezprzetargowej. 
Kierownik Wydziału Rolnictwa Barbara Piłat odpowiedziała, że działki: nr 
260/6 we Wtelnie i nr 1847 w Koronowie bez przetargu pozostałe działki 
położone w Koronowie w drodze przetargu. 
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Uchwała Nr XXI/236/04 w sprawie sprzedaży nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 
21 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykupu 
nieruchomości na terenie Gminy Koronowa. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi do projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 
 
Uchwala Nr XXI/237/04 w sprawie wykupu nieruchomości na terenie 
Gminy Koronowa podjęta została jednogłośnie 21 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeniesienia 
własności gruntów Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi, zapytania do 
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/238/04 w sprawie przeniesienia własności gruntów 
Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 21 głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwał 
Rady Miejskiej w Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi zapytania czy uwagi 
do projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli uwag i zapytań do projektu uchwały. 
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Uchwała nr XXI/239/04 w sprawie uchylenia uchwał Rady Miejskiej w 
Koronowie o przystąpieniu do sporządzenia zmian miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego podjęta została jednogłośnie 21 
głosami „za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 19a. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi 
Pani Anny Bartkowskiej. 
 
Projekt uchwały odczytała Radna Maria Kulczyk. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi zapytania czy uwagi 
do projektu uchwały. 
Radca Prawny Dariusz Grabas poprosił o dopisanie w wierszu pierwszym 
podstawy prawnej projektu uchwały po pkt 15 „art. 18a ust. 1 i 4”. 
 
Uchwała nr XXI/240/04 w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Anny 
Bartkowskiej podjęta została 18 głosami „za”, przy 3 głosach 
„wstrzymujących”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
 
Ad. 19b. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
posługiwanie się herbem Gminy Koronowo. 
 
Projekt uchwały odczytał Radny Józef Helmin. 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, kto wnosi uwagi i zapytania do 
projektu uchwały. 
 
Radny Stanisław Gliszczyński wniósł o dopisanie do podstawy prawnej 
projektu uchwały - „ oraz § 6 Statutu Gminy Koronowo (Dziennik Urzędowy 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego)”. 
Radca Prawny Dariusz Grabas zaakceptował wprowadzenie takiego zapisu 
do podstawy prawnej projektu uchwały. 
 
Uchwała Nr XXI/241/04 w sprawie wyrażenia zgody na posługiwanie się 
herbem Gminy Koronowo podjęta została jednogłośnie 21 głosami 
„za”. 
Uchwałę dołączono do protokołu z sesji. 
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Ad. 20. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania. 
 
Burmistrz Koronowa Zygmunt Michalak udzielił odpowiedzi na interpelacje i 
część wniosków i zapytań Radnych: 
  
1. Odpowiedzi na interpelację Radnego Tomasza Gordona udzieli na 
piśmie Komendant Komisariatu Policji w Koronowie.  

2. Jest gotowa dokumentacja techniczna dot. odbudowy świetlicy 
wiejskiej w Tryszczynie. W ostatnim czasie pojawiła się szansa 
pozyskania na tę inwestycję środków finansowych z zewnątrz. Gmina 
złożyła stosowny wniosek w Urzędzie Marszałkowskim. Decyzja 
zapadnie w m-cu lipcu br. Do tego czasu Gmina nie może ogłaszać 
przetargu na wyłonienie wykonawcy, bo może utracić możliwość 
pozyskania środków z puli wojewódzkiej. 

3. Nie ma dnia, żeby nie było interwencji w sprawie lokalizacji kawiarenki 
letniej na rynku koronowskim. Interweniują osoby starsze, wpłynął 
protest grupy seniorów. Więcej jest tych negatywnych uwag odnośnie 
lokalizacji kawiarenki letniej niż pozytywnych. Burmistrz Koronowa 
stwierdził, że jest za lokalizacją kawiarenki letniej na rynku. Obawia się 
jednak, że proponowana lokalizacja kawiarenki będzie wiązała się z 
częściową likwidacją chodnika i przecięciem kwietnika. Osiedlowy 
Komitet Samorządu Mieszkańców Nr 3 w Koronowie negatywnie 
zaopiniował usytuowanie na rynku kawiarenki letniej. Burmistrz 
poinformował, że jeszcze w tym tygodniu podejmie ostateczną decyzję 
w sprawie usytuowania na rynku kawiarenki letniej. 

 
4. Rzeźnia przy ul. Pomianowskiego w Koronowie należy do PSS 
„Społem” w Koronowie. Obecnie trwają rozmowy PSS z Gminną 
Spółdzielnią „SCH” w Koronowie w celu urządzenia w 
pomieszczeniach tych halę targową z prawdziwego zdarzenia. 
Na pozostałe zapytania Radny Wojciech Radgowski otrzyma 
odpowiedź na piśmie. 

 
5. Jest przygotowany przetarg na renowację drogi powiatowej 
Wierzchucin Król. – Wilcze. Gmina Koronowo będzie to zadanie 
współfinansowała. 

 
6. W sprawie likwidacji słupa na zakręcie drogi Łąsko Wielkie – Wilcze 
Burmistrz nie może dogadać się z Zakładem Energetycznym. 
Zobowiązał się temat ten podjąć na najbliższym spotkaniu z 
przedstawicielami ZE. 
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7. Właścicielem drogi Mąkowarsko - Sokole Kużnica jest powiat. 
Burmistrz spowoduje, aby Starostwo Powiatu przygotowało zlecenie 
dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie na 
naprawienie drogi. 

 
8. Kontrola hydrantów na terenie Gminy wykonywana jest przez Zakład 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Koronowie wspólnie z 
Ochotniczą Strażą Pożarną. Obecnie jest mała przerwa spowodowana 
uczestnictwem OSP w kontrolach posesji odnośnie ładu i porządku. 
Wszystkie hydranty zostaną sprawdzone. 

 
9. Burmistrz ponownie wystąpi z wnioskiem do Generalnej Dyrekcji Dróg 
o przesunięcie znaku „teren zabudowany” w Buszkowie. 

 
Z-ca Burmistrza Andrzej Kołodziejczyk udzielił następujących odpowiedzi na 
zapytania i wnioski Radnych.: 
 
1. Na dzień dzisiejszy na ul. Dworcowej w Koronowie mamy dwa kioski 
należące do dwóch firm. Jeden to kiosk „Ruch”, drugi „Kolporter”. 
Odnośnie lokalizacji mamy dwie pozytywne opinie Osiedlowego 
Komitetu Samorządu Mieszkańców nr 3 w Koronowie. 

 
2. Zorganizowane zostanie spotkanie z przedstawicielami: Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej i Koronowskiej Spółdzielni 
Mieszkaniowej w celu ustalenia i wskazania miejsca – placu zabaw dla 
dzieci i gry w piłkę. 

 
3. W roku bieżącym w budżecie Gminy brak jest środków finansowych na 
naprawę drogi przy ul. Różanej w Koronowie. Gmina ma zamiar 
inwestycję tą umieścić w wykazie zadań do wykonania w roku 2005. 

 
4.  

 
Radny Michał Gmys poinformował, że nie jest przeciwny lokalizacji na rynku 
koronowskim kawiarenki letniej, nikt z Klubu Radnych Samoobrony nie 
został zobowiązany do jakiejkolwiek dyscypliny, to każdego Radnego zdanie 
indywidualne 
 
Przewodniczący Rady Grzegorz Myk zapytał, czy wszyscy Radni otrzymali 
odpowiedzi na wnioski i zapytania. 
Radni nie zgłosili uwag. 
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 Ad. 21. Wizytacja inwestycji zrealizowanych w roku 2003 oraz 
planowanych do wykonania w 2004 roku. 
 
Radni wizytowali niżej wymienione inwestycje na terenie Gminy 
zrealizowane w roku 2003 i planowane do wykonania w roku bieżącym.  
 
1. Nowy Dwór 
 

• Budowa chodnika w ciągu drogi krajowej nr 25 oraz remont 
nawierzchni asfaltowej na odcinku 1600 mb 

 
- koszt wykonania chodnika wg kosztorysy inwestorskiego 
108,5 tys. zł brutto 

- powierzchnia chodnika 503,1 m2 o szer. 1,5 m 
- długość od 126+520 km do 126+829 km ( 309 mb) 
- inwestycja realizowana będzie przez GDDKiA w 
Bydgoszczy, pozwolenie na budowę wydane przez 
Wojewodę Bydgoskiego 

- remont nawierzchni od 126+250 km do 127+900 km 
realizowany przez GDDKiA wraz z zatoką autobusową po 
prawej stronie, w kierunku do Koronowa 

 
2. Buszkowo 
 

• Ułożenie pieszo-jezdni do świetlicy wiejskiej w Buszkowie. 
Powierzchnia pieszo-jezdni ok. 1.700 m², długości ok. 340 mb. 
 

• Utwardzenie żużlem drogi powiatowej Nowy Dwór – Buszkowo. 
 
3.  Mąkowarsko 

 
• kanalizacja sanitarna I etap – koszt ok. 213,0 tys. zł. 
zadanie zakończone w marcu 2004 r., zrealizowano kolektor tłoczny 
o dług. 2.199 mb, przepompownię ścieków oraz podłączono 
istniejący zbiornik wybieralny  
 

• kanalizacja sanitarna II etap 
       zadanie po przetargu współfinansowane ze środków SAPARD i 
WFOŚiGW 
 
       zakres II etapu: 
 - kanalizacja grawitacyjna Ø 200   - 4753 mb 
 - kanalizacja tłoczna Ø 110    - 2889 mb 
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 - kanalizacja tłoczna Ø 160   - 137 mb 
 - przepompownie ścieków    - 4 szt. 
 - przykanaliki Ø 160    - 1133 mb 
 
• kanalizacja deszczowa w ciągu drogi wojewódzkiej nr 237 
zakończona,  
Zrealizowano kanalizację deszczową z rur PCV Ø 300 i 200 dług. 766 
mb wraz z 16-oma studniami rewizyjnymi. Koszt kanalizacji 
deszczowej 207,7 tys. zł 

 
• ciąg dalszy budowy chodników w ciągu drogi wojewódzkiej ok. 0,5 
km oraz renowacja nawierzchni drogi przez Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. 

 
4. Wilcza Góra 
 

• Sieć wodociągowa na odcinku ok. 1600-1700 mb 
 
5. Wilcze – Łąsko Wlk.  
 

• Położenie nakładki asfaltowej na drodze powiatowej - ciąg dalszy. 
 
6. Wierzchucin Król. 
 
• Rozbudowa Zespołu Szkół  
W III kwartale opracowana zostanie dokumentacja projektowa 
rozbudowy. 
 
• Budowa chodnika od centrum do szkoły po lewej stronie, po prawej 
wykonano w roku ubiegłym 

 
7. Krąpiewo 
 

• Wodociąg II etap 
 

- zrealizowany, koszt 60,0 tys. zł,  
- długość sieci 2240 mb 
- długość przyłączy 424 mb, podłączono 13 gospodarstw 

 
• dzierżawa SUW na terenie Jednostki Wojskowej 
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8. Byszewo 
 
• Sieć wodociągowa zrealizowana: 

                  -    koszt 35,0 tys. zł, 
- długość sieci 1060 mb 
- przyłączy szt. 15. 

 
• zawieszono lampy na istniejących słupach energetycznych. 
 

9.  Koronowo  
 
- ul. Bydgoska  
 
• regulacja „Kanału Ulgi” z kanalizacją deszczową koszt - 152,0 tys. zł 
 

- inwestycja zrealizowana przez Elektrownie Wodne 
Samociążek (udział EW wyniósł ok. 300,0 tys. zł), 

- wykonanie kanalizacji deszczowej odwadniającej ulice 
Bydgoska, Wodna, Sienkiewicza, Kościuszki, Podwórzowa, 
Farna, 

- w ramach kanalizacji deszczowej wykonano kanalizację 
deszczową o dług. 184 mb wraz z korytami 
odwodnieniowymi w ulicach. 

 
• ul. Pomianowskiego  
 
- chodnik przy ul. Brzozowej, Modrzewiowej, Sosnowej, Świerkowej, 
pieszo-jezdnia na ul. 26 Stycznia 

-  wodociąg Samociążek 2 – dokończenie wodociągu na ul. 
Orzechowej dług. ok. 200 mb 

 
- ul. Hoffmanna  
 
• kanalizacja sanitarno – deszczowa na OM Samociążek 
 

- inwestycja zakończona 
- koszt zadania 647,0 tys. zł 
- na zadanie otrzymaliśmy pożyczkę z WFOŚ w wysokości 
400,0 tys. zł  

- kanalizacja sanitarna o długości 4.478 mb 
- kanalizacja deszczowa o długości 4.110 mb 
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• ścieżka pieszo-rowerowa ( Koronowo- Samociążek) na odcinku od 
Al. Wolności do mostu na Kanale Lateralnym w Samociążku, długość 
ścieżki pieszo-rowerowej wynosi 3570 mb 

• I etap dług. 1071 mb – od Al. Wolności w kierunku Samociążka do 
skrzyżowania z ul. Letniskową. 
 

- Al. Wolności 
 
• Położenie dywanika asfaltowego na skrzyżowaniu z ul. 
Pomianowskiego 

 
- ul. Powstańców Wlkp. 
 
- dokończenie budowy pieszo-jezdni o łącznej długości 173 mb, o 
powierzchni razem 1224 m²  

 
- ul. Dworcowa  

 
- ułożenie chodnika przed Sz. P. Nr 2 na powierzchni 655 m² 

 
- Al. Wolności 

 

• Kanalizacja sanitarna i deszczowa oraz sieć wodociągowa dla OM 
„Za Pilawą” 
Inwestycja zakończona, w ramach zadania zrealizowano: 
1.223 mb sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami,  
1.013 mb sieci kanalizacji deszczowej, 
683 mb sieci wodociągowej, 
koszt zadania 129,0 tys. zł 
 

• Remont baraków 
• Przejęcie i remont SUW „Bionex” 
 
- ul. Przemysłowa 
 
- remont baraku 
- zagospodarowanie cmentarza 

 
- ul. Letniskowa 
 
• ułożenie pieszo-jezdni na ODJ Tuszyny PONAR – REMO, inwestycja 
przygotowana do realizacji,  
I etap obejmuje rozpoczęcie budowy pieszo-jezdni na ul. Plażowej. 
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• sieć wodociągowa Tuszyny 
- zadania zrealizowane 
- długość sieci z przyłączami 1.800 mb  
- ilość przyłączy 16 szt. 
- koszt zadania 45,0 tys. zł 

 
10.  Nowy Jasiniec 
 
• ciąg dalszy budowy kolejnego odcinka drogi powiatowej Koronowo -
Serock – zadanie Starostwa Powiatowego w Bydgoszczy. W 
budżecie Gminy zaplanowano kwotę 200,0 tys. zł na realizację 
zadania 

 
11. Pieczyska  
 
• ciąg dalszy budowy sieci wodociągowej Pieczyska – Koronowo.  
 

Pozostałe zadania na 2004 r. 
 
- wodociąg Gościeradz – Tryszczyn długości ok. 3.500 mb, 
 
- świetlica Tryszczyn, odbudowa po pożarze, 
 
- prace wykończeniowe w Zespole Szkół we Wtelnie obejmują roboty 
w łączniku pomiędzy szkołą a salą gimnastyczną, na klatce 
schodowej i w pomieszczeniach sanitariatów w części parteru. 

 
- Pieszo-jezdnia na ul. Moniuszki, 

 
- c.d. elektryfikacji POD „Nad Brdą”, 
zakres zadania obejmuje sieć energetyczną długości 950 mb oraz 
sieć oświetleniową dług. 1015 mb. 

    
 Ad. 22. Zakończenie obrad XXI sesji. 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad i głosów w dyskusji Przewodniczący Rady 
Grzegorz Myk zakończył obrady XXI sesji Rady Miejskiej w Koronowie. 
 
 Sesja trwała od godziny 9.oo do godziny 14.5o. 
 
 Koronowo, dnia 14 czerwca 2004 r. 
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 Protokół sporządziła 
 
     Adela Rojek 
 
 
 

 

 

 


